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Dne 22.12.2016 oslaví diamantovou svatbu
 manželé Marie a Václav Koulovi.

Celá velká rodina jim přeje vše nejlepší do dalšího společného života.

Krásné Vánoce a mnoho radosti 
v novém roce

PF 2017

Obec Poříčany    

kresba žáků ZŠ Poříčany

Milí čtenáři,

letošní poslední číslo se k vám dostává  těsně před 
vánočními svátky. Věřím, že si v tom předvánočním 
„finále“ vyšetříte chvilku a u vánočky si přečtete, co je 
nového.
Kromě novinek z obce a zápisů zastupitelstva najdete 
pravidelnou rubriku naší základní a mateřské školy, 
rekapitulaci podzimní části fotbalové sezóny, pozvánky na 
lednové akce i recepty na jarmareční koláče, které vám 
dlužíme z minula.
S velkým obdivem se připojujeme se ke gratulaci rodiny 
manželům Koulovým k jejich diamantové svatbě. Šedesát 
společných let je výjimečná věc a velká událost. Do dalších 
let srdečně přejeme hodně lásky, zdraví a štěstí!
Na sklonku roku bych chtěla moc poděkovat  všem, kteří se 
podílí na tom, aby se v Poříčanech něco dělo. Ochota 
věnovat věcem společným čas a úsilí zaslouží velké uznání. 
Stejně tak velmi děkuju také všem zaměstnancům obce        
i naší školky a školy za jejich práci. 
Přeji vám všem příjemné prožití vánočních svátků, do 
nového roku hodně zdraví, lásky, pohody, spokojenosti, 
dobrých zpráv a splněných přání.
                                                                      
                                                                   Hanka Teršová    
                                                                        starostka
  

Aktuality

  1.1. Novoroční penalty
         od 11.00 areál, SK Poříčany
  7.1. Pohádka, kostel - str. 12
21.1. Myslivecký ples, sokolovna - str. 3
  3.2. Sportovní ples, sál U Hroudů
11.2. Hasičský ples, sokolovna
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Informace obecního úřadu

Nástavba školy
Po průtazích se zahájením stavby a dodávkou ocelové konstrukce se v  polovině listopadu konečně naplno rozjela 
nástavba školy. Stavební práce realizuje f. EMH Stavební s.r.o. a dodavatelem ocelové nosné konstrukce je 
příbramský ZRUP.
Akce „Rozšíření kapacity základní školy v  Poříčanech“ je financována z  dotace Ministerstva financí ve výši 
5.460.000,- Kč, vlastní zdroje obce se z  původních 2,5 mil. Kč navýší o cca 500 tis. z  důvodu změny fasády. Po 
odkrytí obkladových desek na spodní části budovy bylo zjištěno, že rošty, na kterých jsou desky ukotveny, jsou ve 
velmi špatném stavu. Protože původní fasáda měla funkci pouze estetickou, rozhodli jsme se nahradit ji klasickým 
zateplovacím systémem s fasádní omítkou, které ocelovou konstrukci lépe ochrání a navíc sníží energetickou 
náročnost budovy.  Navýšení investice se tedy vrátí v  budoucích úsporách na vytápění.
Termín pro dokončení stavby je 30. dubna, předpokládáme však, že vnitřní prostory budou fungovat již po jarních 
prázdninách. 
Vizualizace přístavby po dokončení: 

Silnice v  novém kabátu 
O dokončení rekonstrukce dešťové 
kanalizace, komunikace a chodníků v ul. 
Spojovací jsme psali již minule. V  úterý 
13. prosince úspěšně proběhla kolaudace 
stavby. Na jaře nás čekají už pouze 
úpravy okolí komunikace a zatravnění 
nezpevněných ploch. Celkové finanční 
náklady akce se vyšplhaly na 5.274.063,- 
Kč vč. DPH. 
Opravy povrchu se dočkaly také ulice    
U Parku a Zelená, kde byl položen nový 
asfaltový koberec doplněný krajnicemi z  
hutněného recyklátu, a ulice Lesní, kde 
byla doposud vozovka pouze z  podkla-
dního betonu. Náklady na tyto tři ulice 
budou v  součtu cca 840 tis. Kč. 

Provozní doba  obecního úřadu během 
vánočních svátků
Středa 28.12. 8.00 – 12.00
Pátek 30.12.  8.00 – 12.00

Zdravotní středisko 
MUDr. Sýkorová má dovolenou od 
27.– 30.12., zastupuje MUDr. Šubrtová, 
Sadská
MUDr. Chocholová neordinuje v  pátek 
23.12. a 30.12.

Cena vodného a stočného v  roce 2017
3Cena vody pitné 1m  – 41,18 Kč včetně 

DPH
3Cena vody odkanalizované 1m  – 42,95 

Kč včetně DPH
Vodovody a kanalizace Nymburk, a.s.      

Bobnická 712 Nymburk 

Odpady v  r. 2017
V  odpadovém hospodářství by se toho v  
příštím roce moc měnit nemělo. 
Svoz popelnic - svozovým dnem zůstává 
nadále čtvrtek a až do dokončení výbě-
rového řízení na svoz a likvidaci směs-
ného komunálního odpadu budou tuto 
službu zajišťovat Pečecké služby, a.s., 
stejně jako doposud. O případných 
změnách, které by měly nastat od února   
v  návaznosti na výběr svozové firmy, vás 
budeme informovat.
Poplatek za odpad -  pro příští rok je 
stanoven na 650,- Kč/rok. 
Tříděný odpad – zůstává beze změny, ke 
kontejnerům na drobné kovy na sběrných 
hnízdech v  ul. Lipová (u dětského hřiště) 
a v  ul. Školní přibudou další dva – v  ul. 
Sportovní  a Na Úhoru.
Termíny velkoobjemového kontejneru 
- sběrný dvůr u zdravotního střediska, 
každou druhou sobotu od 7. ledna, 9 – 11 
hod.
Bioodpad – svoz bude zahájen v závi-
slosti na počasí v  druhé polovině března, 
termín bude upřesněn.
Nebezpečný odpad – mobilní svoz 2 x 
ročně (květen + říjen).
Děkujeme všem, kteří jste odevzdali 
ankety z  minulého čísla. Jejich 
vyhodnocení přineseme příště spolu s  
informací o dalším postupu projektu 
domovních kompostérů.   
PS: Výherkyní poukazu na poplatek za 
popelnice se stala paní Eva Petříková, 
která si cenu osobně převzala na Obec-
ním bále.  Moc gratulujeme!

Co nového na webu obce
 www.obec-poricany.cz
Informace Policie ČR – v sekci 
BEZPEČNÉ POŘÍČANY  budete moci 
sledovat informace Policie ČR týkající se 
bezpečnosti a kriminality        v  obci a 
okolí, pátrání po pachatelích, aj.
Obec v  obraze 
Aplikace, která Vám umožní sledovat to 
nejdůležitější z obecního webu přímo ve 
vašem telefonu (novinky, úřední deska, 
aj.). Ke stažení na Google play/AppStore.

Třetí novinkou, kterou jsme na webu 
zprovoznili, je mapový portál Cleerio. 
Jedná se o internetovou mapovou apli-
kaci, která zpřístupňuje mapy v  katastru 
Poříčan, informace z  katastru nemo-
vitostí (velikosti a druhy parcel, apod.). 
Vrstvy v aplikaci (vedení sítí, územní 
plán apod.) budou v  aplikaci průběžně 
doplňovány.
                                                Hanka Teršová

portréty, akty, těhotenské foto, svatby
ostatní dle vašeho přání

 FOTOATELIÉR Hana Schovancová

tel.: 721 718 066 / www.schovancova.cz / Kounice 106, 289 15 
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Údržba a obnova zeleně v obci i kolem ní
V příštím roce bychom chtěli společně s vámi 
„zapracovat“ na obnově zeleně a úpravě veřejných 
prostranství v Poříčanech i okolí.
Stromy a zeleň na vesnici patří odjakživa, o tom 
není pochyb. Bohužel není možné vrátit je všude. 
Mnohdy zeleň musí ustoupit kvůli dopravě, nebo 
třeba kvůli podzemnímu vedení inženýrských sítí. 
Protože na jedné straně zeleň ubývá, chtěli bychom 
ji do obce vrátit tam, kde to je možné.
Pokud máte nápad, kde vysadit strom či jinak 
ozelenit nějaké zákoutí, neváhejte a napište nám. 
Vaše návrhy můžete posílat do 31. ledna. Všechny 
náměty pak budou vyhodnoceny a zapracovány do 
plánu obnovy a údržby zeleně v obci i okolí. 
                                                                    Hanka Teršová

Obecní bál 
V  sobotu 12. listopadu se konal druhý 
Obecní bál. Sál hostince u Hroudů se 
tentokrát zaplnil do posledního místa      
a všichni přítomní si užili tance a dobré 
zábavy. Nechyběla ani bohatá tombola.
Děkujeme všem sponzorům akce           
za finanční i věcné dary: Spongilit – 
Pískovna Poříčany, Hořanská a.s., Beneš 
a Lát, Erilens, Luděk Melich, Feos – Petr 
Schönfeld, NYKOS, a.s., Jaroslav 
Hampl, Potraviny – Zdeňka Susová, J&J 
Truhlářství – Jiří Havlín, Bohuslav 
Stárek, Kadeřnictví – Jana Rychetská, 
Pedikúra Kastnerovi, Tomáš Hybner, 
Autoservis – Jan Dlouhý, Autoservis – 
Petr Hampl, Fotoateliér – Hana 
Schovancová, Alena Solilová, Ing. Jiří 
Zajíc, a další

rekvalifikační kurzy akreditované MŠMT
kosmetika, prodlužování řas, permanentní make-up, 

pedikúra, manikúra, modeláž nehtů, masáže. 

solárium Ergoline
Služby

pedikúra, manikúra, základní kosmetické 
ošetření pleti pro seniory

každý čtvrtek za zvýhodněné ceny

SALON POŘÍČANY
Jana a Pavel Kastnerovi

sršní hnízdo ve věži kostela

TJ SOKOL - Všestrannost
V  průběhu měsíce října 2016 byla po 
mnoha letech zahájena činnost oddílu 
všestrannosti. Jsme rádi, že o cvičení na 
nářadí a celkovou pohybovou průpravu, 
která měla v  poříčanském Sokole vždy 
velkou tradici, je zájem. Členská 
základna se rozrostla o více než 30 dětí ve 
věku 6 – 12 let. Přestože máme za sebou 
jen tři měsíce práce, můžeme s  radostí 
konstatovat, že naši cvičenci se zlepšují s  
každou odcvičenou hodinou. To nakonec 
mohli posoudit rodiče, kteří byli ve 
č tvr tek 15.  prosince pozváni  na 
ukázkovou hodinu, aby viděli, co 
všechno jejich děti dokáží.  A když se 
něco nedaří?  Nevadí :-). Tak to příště 
prostě zkusíme znovu …
       Pavel Kalaš, starosta TJ Sokol Poříčany

fotografie měsíce
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Zápis ze zasedání Zastupitelstva obce č. 10/2016, 
9.11.2016
Bod 1 - Určení ověřovatelů a zapisovatele, schválení programu

Starostka předložila program jednání a navrhla určit ověřovateli 

zápisu J. Hampla a L. Melicha, zapisovatelkou J. Voseckou. 

Hlasováno: PRO 9 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 1/10/2016: a) Zastupitelstvo obce Poříčany určuje 

ověřovateli zápisu J. Hampla a L. Melicha ,  zapisovatelkou J. 

Voseckou.

b)  Zastupitelstvo obce schvaluje následující program zasedání: 

1) Určení ověřovatelů zápisu a zapisovatele, schválení 

programu

2) Plnění usnesení

3) Kupní smlouva – pozemky pod komunikací Nová Vyhlídka

4) Protipovodňová opatření  - výběr zhotovitele projektové 

dokumentace, dotace Středočeský kraj

5) Smlouva budoucí o zřízení věcného břemene, ČEZ  – ul. 

Lipová

6) Rekonstrukce ul. Spojovací a opravy komunikací – 

dokončení

7) Nástavba ZŠ 

8) Výběrové řízení – Dopravní automobil JSDH

9) Dotace MMR pro r. 2017

10) Inventarizační komise

11) Příspěvky na opravy fasád

12) Havarijní stav jasanové aleje – ul. Kounická

13) Strategický rámec MAP pro ORP Český Brod – oblast 

školství

14) Diskuse

Usnesení č. 1 bylo schváleno

Bod 2 – Plnění usnesení

Starostka seznámila zastupitelstvo obce s  plněním usnesení z  

minulých období, s  rozpočtovým opatřením č. 6 (krajské volby). 

Starostka dále požádala o revokaci usnesení č. 6/8/2016, protože v  

zápisu a usnesení ZO 8/2016 nebylo uvedeno schválení prostředků na 

vícepráce v  ul. Spojovací.

Hlasováno: PRO 9 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 2/10/2016: a) Zastupitelstvo obce bere na vědomí plnění 

usnesení z  minulých zasedání.

b) Zastupitelstvo obce bere na vědomí rozpočtové opatření č. 6, kterým 

byly do rozpočtu zahrnuty příjmy a výdaje na krajské volby

c) Zastupitelstvo obce revokuje usnesení č. 6/8/2016 a mění znění 

usnesení takto:

 Na základě předběžné cenové nabídky na opravy místních komunikací 

v  ul. U Parku, Zelená, Lesní a Na Vyhlídce zastupitelstvo rozhodlo o 

navýšení  kapitoly rozpočtu „Silnice“,  par. 2212 pro r. 2016 o 1 mil. 

Kč. Zastupitelstvo dále schválilo vícepráce na rekonstrukci ul. 

Spojovací v  objemu cca 500 tis. bez DPH z  důvodu sanace podloží 

vozovky.

Bod 3 – Kupní smlouva – pozemky pod komunikací Nová 

Vyhlídka

Starostka předložila kupní smlouvy na pozemky pod komunikací v  ul. 
2Nová Vyhlídka. Kupní cena činí  35 Kč/m .

Hlasováno: PRO 9 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 3/10/2016: 
a) Zastupitelstvo obce schvaluje kupní smlouvu  mezi Obcí 

Poříčany a p. Petrem Voseckým  na odkup pozemků parc. č.  
2 2643/29 (201 m )  a 651/24 (535 m ) vedených na LV 717 v   

2k.ú. Poříčany za kupní cenu 35 Kč/m  a pověřuje starostku 
podpisem smlouvy.

b) Zastupitelstvo obce schvaluje kupní smlouvu  mezi Obcí 
Poříčany a pí. Marií Kaprasovou  na odkup pozemků parc. č.  

2 2643/13 (1422 m )  a 649/4 (214 m ) vedených na LV 714 v   
2k.ú. Poříčany za kupní cenu 35 Kč/m  a pověřuje starostku 

podpisem smlouvy.

Usnesení č. 3 bylo schváleno

Bod 4 – Protipovodňová opatření – výběr zhotovitele projektové 

dokumentace, dotace Středočeský kraj

Starostka předložila výsledek výběrového řízení na zpracovatele 

projektové dokumentace na protipovodňová opatření na Šembeře v  

k.ú. Poříčany.  Nabídky všech zúčastněných  firem  se pohybují okolo 

2 mil. Kč, z  čehož cca ½ je na přípravné podklady (zaměření, 

geologický průzkum, aj.). Nabídku s  nejnižší nabídkovou cenou 

podala společnost  Vodohospodářský rozvoj a výstavba a.s. Částka  

400.000,- by měla být poskytnuta z  dotace Středočeského kraje.

D. Nádeník uvedl, že projekt považuje za nerealistický a že data 

uvedené ve studii by bylo třeba prověřit  nezávislým odborníkem. 

Starostka uvedla, že Povodí Labe již studii nechalo přepočítat doc. 

Havlíkem z ČVUT , a v  rámci této aktualizace došlo i ke zohlednění 

průběhu povodně z  r. 2013.

Hlasováno: PRO 8- PROTI 0 - ZDRŽEL SE 1 (D.Nádeník)

Usnesení č. 4/10/2016: 
a) Zastupitelstvo obce projednalo výsledky výběrového řízení 

na zhotovitele projektové dokumentace pro územní rozhodnutí na 
Protipovodňová opatření  Poříčany  a rozhodlo o výběru 
zhotovitele, f. Vodohospodářský rozvoj a výstavby a.s., IČO: 
47116901 s  nabídkovou cenou 1.608.000 Kč bez DPH a pověřuje 
starostku uzavřením smlouvy o dílo.

b) Zastupitelstvo obce schvaluje přijetí dotace z rozpočtu 
Středočeského kraje a smlouvu o poskytnutí dotace ze 
Středočeského Povodňového fondu na akci „Protipovodňová 
opatření na Šembeře v k.ú. Poříčany - projektová dokumentace“, 
ev.č. projektu POF/DOK/028455/2016, a pověřuje starostku 
podpisem smlouvy.

Usnesení č. 4 bylo schváleno

Bod 5 – Smlouva budoucí o zřízení věcného břemene, ČEZ – ul. 

Lipová

Starostka předložila smlouvu budoucí o zřízení věcného břemene.

Hlasováno :  PRO 8 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 1 (D.Nádeník)

Usnesení č. 5/10/2016: Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu 

budoucí o zřízení věcného břemene - služebnosti a smlouvu o právu 

provést stavbu č. IE-12-6006602/VB/007 se spol. ČEZ Distribuce, a.s., 

IČO: 24729035, z  důvodu elektromontážních prací  na pozemcích 

parc. č. 860/5, 860/6, 860/7, 861/1, 861/4 a 861/61 v  k.ú. Poříčany pro 

stavbu „Poříčany, Lipová NN za kNN, a pověřuje starostku podpisem 

této smlouvy.

Usnesení č. 5 bylo schváleno

Bod 6 – Rekonstrukce ul. Spojovací a opravy komunikací - 

dokončení

Práce na ul. Spojovací byly dokončeny a stavba byla převzata. Po 

provedení geodetického zaměření zaměření bude požádáno o 

kolaudaci. Starostka předložila dodatek č. 1 ke Smlouvě o dílo.

Hlasováno:  PRO 9 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 6/10/2016: Zastupitelstvo obce bere na vědomí konečné 

vyúčtování rekonstrukce ul. Spojovací a dodatek č. 1 ke Smlouvě o 

dílo. Celková cena díla po započtení víceprací a méněprací činí:  

5.110.926,90  vč. DPH.  Prostředky na úhradu víceprací byly v  

rozpočtu navýšeny rozpočtovým  opatřením č. 5/2016. 

Bod 7 – Nástavba ZŠ

Z  důvodu na straně zhotovitele, respektive jeho subdodavatele 

kontejnerové konstrukce nástavby ZŠ, došlo k  opoždění dodávky 
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nosné konstrukce stavby. Předpokládaný termín montáže je 17.11. 

Poskytovatele dotace (MFČR)  obec požádala o prodloužení termínu 

realizace stavby, tak aby do konce listopadu byla profinancována 

dotace a vlastní zdroje by obec zaplatila až po dokončení díla. V  

případě odsouhlasení žádosti ministerstvem bude předpokládaný 

termín dokončení interiérů 31.1.2017, fasáda – v  závislosti na počasí 

max. do 30.4.2017. 

Hlasováno :  PRO 9 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 7/10/2016: Zastupitelstvo obce bere na vědomí postup 

stavby „Rozšíření kapacity základní školy“.  

Bod 8 – Výběrové řízení – Dopravní automobil JSDH, Odpady 

2017-2018

Starostka informovala o připravovaných výběrových řízeních na  

pořízení dopravního automobilu pro JSDH Poříčany a svoz a likvidaci 

komunálního a tříděného odpadu. Předpoklad vyhodnocení nabídek  – 

konec listopadu 2016. 

Hlasováno :  PRO 9 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 8/10/2016: Zastupitelstvo obce bere na vědomí postup při 

přípravě výběrových řízení na dopravní automobil pro JSDH 

Poříčany a na svoz a likvidaci odpad.

Bod 9 – Dotace MMR pro rok 2017

Starostka informovala o dotačních programech Ministerstva pro 

místní rozvoj na r. 2017 (Program  na obnovu a rozvoj venkova), 

starostka navrhuje podat žádost na  rekonstrukci komunikací (Pod 

Oborou), na  volnočasový projekt ve spolupráci se ZŠ a TJ Sokol 

(Venkovní tělocvična) a na zpracování územního plánu.

Hlasováno :  PRO 9 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 9/10/2016:
a) Zastupitelstvo obce schvaluje podání žádosti o dotaci ve výši 
1 mil. Kč na projekt „Rekonstrukce místních komunikací Poříčany – 
ul. Pod Oborou“ z Programu obnovy venkova Ministerstva pro místní 
rozvoj ČR na r. 2017 a zavazuje se vyhradit v  rozpočtu obce pro r. 2017 
prostředky na spolufinancování akce. 
b) Zastupitelstvo obce schvaluje podání žádosti o dotaci ve výši 
450 tis. Kč na projekt „Venkovní tělocvična pro všechny“ z Programu 
obnovy venkova Ministerstva pro místní rozvoj ČR na r. 2017 a 
zavazuje se vyhradit v  rozpočtu obce pro r. 2017  prostředky na 
spolufinancování akce. 
c) Zastupitelstvo obce schvaluje podání žádosti o dotaci na 
zpracování územního plánu (etapa pro veřejné projednání) z 
Programu obnovy venkova Ministerstva pro místní rozvoj ČR na r. 
2017 a zavazuje se vyhradit v  rozpočtu obce pro r. 2017  prostředky na 
spolufinancování akce.
Bod 10 – Inventarizační komise

Starostka požádala zastupitelstvo o jmenování komise pro provedení 

inventury za r. 2016 a navrhla, aby komise byla tříčlenná. 

Inventarizace majetku jednotky SDH proběhne za přítomnosti velitele 

jednotky R. Váni, v  případě ZŠ a MŠ za přítomnosti ekonomky školy 

Ing. Šafářové. Podklady pro inventarizaci zajistí účetní obce Ing. 

Dočkalová.   

Hlasováno:  PRO 9 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 10/10/2016: Zastupitelstvo obce jmenuje inventarizační 

komisi ve složení: Aleš Kadeřábek, Petr Novák a Alena Solilová.

Bod 11 - Příspěvky na opravy fasád

Starostka navrhla, aby se zastupitelé vyjádřili k  otázce příspěvků, 

případně jiné formě podpory občanů, při opravách fasád nemovitostí, 

které zastupitelstvo již několikrát projednávalo a rozhodnutí bylo vždy 

odloženo.  Na základě návrhu D. Nádeníka bylo hlasováno o 

poskytnutí příspěvků občanům obce Poříčany na opravy fasád 

nemovitostí v  centru obce.

Hlasováno :  PRO 1 (D.Nádeník) - PROTI 5  - ZDRŽEL SE 3 

Návrh nebyl schválen 

Bod 12 – Havarijní stav jasanové aleje – ul. Kounická

Starostka seznámila zastupitelstvo obce s havarijním stavem aleje  

jasanů podél silnice na Kounice.  Jedná se o 39 vzrostlých stromů na 

pozemku obce, které usychají, jejich větve zasahují nad silnici a při 

větším větru padají na silnici. Na základě doporučení dendrologa 

navrhuje zajistit v  období vegetačního klidu pokácení stromů. Na 

základě nabídek, které si obec nechala zpracovat, bude kácení stát 78 

tis. + DPH, s  tím, že cca 30 tis. by se vrátilo zpět za prodej dřeva.

Hlasováno :  PRO 9 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 11/10/2016: Zastupitelstvo obce schvaluje pokácení 

stromů v  ul. Kounické spol. Kolínská lesní za cenu 78 tis. + DPH a 

následný odprodej dřeva.

Bod 13 – Strategický rámec MAP pro ORP Český brod – školství

Starostka rozeslala Strategický dokument týkající se oblasti školství v  

ORP Český Brod. Jedná se o dokument tzv. Místního akčního plánu, 

který vznikl na základě vzájemné spolupráce školských zařízení a 

města Český Brod a na kterém se podílela i ZŠ a MŠ Poříčany 

Hlasováno :  PRO 9 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 12/10/2016: Zastupitelstvo obce bere na vědomí 

Strategický rámec MAP pro ORP Český Brod pro oblast školství.

Bod 14 – Diskuse

Dřevona  - část zastupitelů se zúčastnila prohlídky objektu bývalé 

Dřevony, obec bude s  majitelem objektu o odkupu budovy dále jednat

Prostory v  objektu nádražní budovy – D.Nádeník navrhuje zjistit 

možnosti pronájmu prostorů v  nádražní budově, např. pro Klub 

Zápis ze zasedání Zastupitelstva obce č. 11/2016, 
14.12.2016
Bod 1 - Určení ověřovatelů a zapisovatele, schválení programu

Starostka seznámila zastupitelstvo obce s  návrhem programu, navrhla 

určit ověřovateli zápisu J. Hampla a J. Hrabě a zapisovatelkou J. 

Voseckou. 

Hlasováno: PRO 8 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 1/10/2016: 

a) Zastupitelstvo obce Poříčany určuje ověřovateli zápisu J. Hampla a 

J. Hrabě a zapisovatelkou J. Voseckou.

b)  Zastupitelstvo obce schvaluje následující program zasedání: 
1) Určení ověřovatelů zápisu a zapisovatele, schválení 

programu
2) Plnění usnesení 
3) Návrh rozpočtu pro r. 2017 
4) Rozpočtové opatření 7-2016
5) Rozpočtové provizorium 2017 
6) Rozpočtový výhled 2018-19 
7) Odměny členů zastupitelstva od 1.1.2017 – novela Nařízení 

vlády č. 37/2003 
8) Spolupráci v  oblasti školství - ORP Český Brod 

a) Dodatek ke smlouvě o předfinancování

b) Dohoda o spolupráci 
9) Smlouva o odvozu a uložení odpadu – skládka Radim
10) Smlouva o zajištění JSDH – Obec Hořany 
11) Výběrové řízení – odpady
12) Poplatek za komunální odpad 2017
13) Pasport místních komunikací 
14) Nástavba ZŠ, změna fasády
15) Dodatek ke hřbitovnímu řádu 
16) Žádost o opravu komunikace – ul. J. Hroudy 
17) Strategický plán – aktualizace 

18) Darovací smlouva na pozemky v  ul. Hořanská – pí.   
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Pospíšilová →Obec 
19) Věcné břemeno – Obec x p. Turecký x RWE 
20) Věcné břemeno - kanalizační přípojka v  ul. Jar. Kouly 
21) Pravidla pro poskytování dotací spolkům – 2017
22) Řešení majetkoprávních vztahů – Farnost Český Brod 
23) Dopravně-bezpečnostní opatření na silnici II/330
24) Diskuse

Usnesení č. 1 bylo schváleno

Bod 2 – Plnění usnesení

Starostka seznámila zastupitelstvo obce s  plněním usnesení z  

minulých období a informovala o uzavření smluv o dílo na opravu 

místních komunikací U Parku, Zelená a Lesní.

Hlasováno: PRO 8 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 2/11/2016: 
a) Zastupitelstvo obce bere na vědomí plnění usnesení z  

minulých zasedání. Nedořešené body budou předmětem další 
kontroly.

b) Zastupitelstvo obce bere na vědomí uzavření smluv o dílo na 
opravu místních komunikací U Parku a  Zelená za cenu 
489.101,25 bez DPH a ul. Lesní v  ceně 205.806,- bez DPH. 
Fakturace proběhne v  lednu 2017. 

Usnesení č. 2 bylo schváleno

Bod 3 – Návrh rozpočtu pro r. 2017

Předseda finančního výboru L. Melich seznámil zastupitelstvo obce s  

návrhem rozpočtu a plánem oprav a investic. D. Nádeník vyjádřil 

nesouhlas se zařazením prostředků na projekt protipovodňových 

opatření s  odůvodněním, že zadání projektu vychází ze studie Povodí 

Labe, která co do rozsahu záplavového území  v  rozporu s  rozsahem, 

který uvádí  Středočeský kraj jako příslušný vodoprávní úřad. 

Starostka uvedla, že v rámci studie, kterou nechalo Povodí Labe 

zpracovat v  r. 2013, byl zaktualizován rozsah záplavového území v  

návaznosti na průběh povodně 2013 a rámci přípravy zadání 

výběrového řízení na projektanta, Povodí Labe tuto studii jako 

podklad přímo doporučilo. Námitka D. Nádeníka nebyla v  návrhu 

rozpočtu zohledněna. 

Hlasováno: PRO 8 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 3/11/2016: Zastupitelstvo obce bere na vědomí návrh 

rozpočtu a Plán oprav a investic pro r. 2017 vypracovaný finančním 

výborem  a ukládá starostce zveřejnit návrh rozpočtu v  souladu se 

zákonem č. 250/2000, o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů. 

Usnesení č. 3 bylo schváleno

Bod 4 – Rozpočtové opatření 7/2016

Starostka obce požádala o pověření k  provedení rozpočtového 

opatření č. 7/2016 k  31. 12. 2016.

Hlasováno: PRO 8- PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 4/11/2016: Zastupitelstvo zmocňuje starostku provedením 

rozpočtového opatření č. 7/2016 k  31. 12. 2016 a to včetně změny 

závazných ukazatelů.

Usnesení č. 4 bylo schváleno

Bod 5 – Rozpočtové provizorium 2017

Starostka obce předložila zastupitelstvu obce ke schválení rozpočtové 

provizorium pro rok 2017.

Hlasováno:  PRO 8 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 5/11/2016: Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové 

provizorium pro rok 2017. Předpokládaný termín projednání rozpočtu 

obce na příští rok je leden 2017.

Usnesení č. 5 bylo schváleno

Bod 6 – Rozpočtový výhled  2018-2019

Starostka obce předložila zastupitelstvu obce ke schválení rozpočtový 

výhled pro roky 2018-2019.

Hlasováno:  PRO 8 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 6/11/2016: Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtový 

výhled pro roky 2018 -19.

Usnesení č. 6 bylo schváleno

Bod 7 – Odměny členů zastupitelstva od 1.1.2017 – novela 

Nařízení vlády č. 37/2003

Starostka obce informuje zastupitelstvo obce o nové výši odměn členů 

zastupitelstva od 1.1.2017.

Hlasováno:  PRO 8 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 7/11/2016:  S  účinností od 1.1.2017 zastupitelstvo obce 

stanovuje měsíční odměnu za výkon funkce neuvolněného člena 

zastupitelstva obce a neuvolněného předsedy kontrolního nebo 

finančního výboru v maximální částce dle přílohy č. 1 nařízení vlády č. 

37/2003 Sb., ve znění pozdějších předpisů. Usnesení zastupitelstva 

obce 12c) ze dne 6.11.2014 zůstává v  platnosti.

Usnesení č. 7 bylo schváleno

Bod 8 – Spolupráce v  oblasti školství – ORP Český Brod

Starostka obce předložila ke schválení Dodatek č. 1 ke Smlouvě o 

předfinancování aktivit projektu a Dohodu o vzájemné spolupráci v  

oblasti rozvoje výchovy a vzdělávání.

Hlasováno:  PRO 8 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 8/11/2016:  

a) Zastupitelstvo obce schvaluje Dodatek č. 1 ke Smlouvě o 

předfinancování aktivit projektu uzavřené mezi Obcí Poříčany a 

Městem Český Brod dne 18.1.2016 a pověřuje starostku podpisem 

tohoto dodatku.

b) Zastupitelstvo obce schvaluje „Dohodu o vzájemné 

spolupráci v oblasti rozvoje výchovy a vzdělávání v SO ORP Český 

Brod“   a pověřuje starostku podpisem této smlouvy.

Usnesení č. 8 bylo schváleno

Bod 9 – Smlouva o odvozu a uložení odpadu – skládka Radim

Starostka obce předložila zastupitelstvu obce smlouvu o odvozu a 

uložení velkoobjemového odpadu na r. 2017 s  obcí Radim.

Hlasováno:  PRO 8 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 9/11/2016: Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu o 

odvozu a uložení velkoobjemového odpadu na r. 2017 s  obcí Radim a 

pověřuje starostku podpisem této smlouvy.

Usnesení č. 9 bylo schváleno

Bod 10 – Smlouva o zajištění JSDH – Obec Hořany

Starostka obce předložila zastupitelstvu obce ke schválení Smlouvu o 

spolupráci při zabezpečování požární ochrany s  obcí Hořany. 

Finanční příspěvek obce Hořany zůstane ve výši 5.000,- rok.

Hlasováno:  PRO 8 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 10/11/2016:  Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o 

spolupráci při zabezpečování požární ochrany s  obcí Hořany a 

pověřuje starostku podpisem této smlouvy.

Usnesení č. 10 bylo schváleno

Bod 11 – Výběrové řízení odpady

Starostka obce informuje zastupitelstvo obce o výsledku výběrového 

řízení „Odpadové hospodářství v  obci Poříčany“. 

Hlasováno:  PRO 8 - PROTI 0- ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 11/11/2016:  

a) Zastupitelstvo obce bere na vědomí  zrušení  1. části veřejné 

zakázky  „Odpadové hospodářství v obci Poříčany - Směsný 

komunální odpad“. Výběrové řízení bude znovu vypsáno v  průběhu 

prosince 2016.
b) Na základě doporučení hodnotící komise  zastupitelstvo obce 

schvaluje uzavření smlouvy pro druhou část veřejné zakázky 
„Odpadové hospodářství v obci Poříčany  - Tříděný odpad "   s 
vybraným uchazečem  v této veřejné zakázce, tj. se spol.  Nykos 



7POŘÍČANSKÝ POSEL 4/2016

a.s.,  a pověřuje starostku podpisem této smlouvy.

Usnesení č. 11 bylo schváleno

Bod 12 – Poplatek za komunální odpad 2017Dle předpokládaných 

nákladů na svoz a likvidaci komunálního odpadu v  r. 2017 starostka 

navrhuje výši poplatku za komunální odpad 650 Kč. Tato cena bude 

aktualizována v  lednu 2017 na základě výsledku výběrového řízení na 

svoz a likvidaci směsného odpadu.

Hlasováno:  PRO 8 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 12/11/2016:

a) Na základě předpokládaných nákladů na svoz a likvidaci 

komunálního odpadu v  r. 2017 zastupitelstvo obce schvaluje výši 

poplatku za komunální odpad pro r. 2017 na 650,- Kč/osobu/rok. Tato 

cena bude aktualizována v  lednu 2017 na základě výsledku 

výběrového řízení na svoz a likvidaci směsného komunálního odpadu.

b)   Zastupitelstvo obce schvaluje obecně závaznou vyhlášku 2/2016, o 

poplatku za komunální odpad na r. 2017.

Usnesení č. 12 bylo schváleno

Bod 13 – Pasport místních komunikací

Starostka informuje zastupitelstvo obce o povinnosti obce vést 

evidenci místních komunikací a navrhuje, aby byla zpracována 

aktualizace původního pasportu z  80. let.

Hlasováno:  PRO 8 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 13/11/2016: Zastupitelstvo obce bere na vědomí 

povinnost obce dle § 5 zákona č. 13/1997 Sb. o pozemních 

komunikacích vést evidenci místních komunikací a rozhodlo o 

zpracování aktualizace původního  pasportu místních komunikací z  

80. let.  Zastupitelstvo pověřuje starostku provedením poptávkového 

řízení na zpracovatele pasportu.

Usnesení č. 13 bylo schváleno

Bod 14 – Nástavba ZŠ, změna fasády 

Starostka obce informovala zastupitelstvo obce o průběhu akce 

Rozšíření kapacity ZŠ.

Hlasováno:  PRO 8 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 14/11/2016:  Zastupitelstvo obce bere na vědomí průběh 

akce Rozšíření kapacity ZŠ Poříčany, změnu rozhodnutí o poskytnutí 

dotace a Dodatek č. 3 SOD, kterým došlo k posunu termínu dokončení 

realizace akce na 30. 4. 2016.

Usnesení č. 14 bylo schváleno

Bod 15 – Dodatek ke hřbitovnímu řádu

Starostka obce předložila zastupitelstvu obce návrh Dodatku č. 1 ke 

hřbitovnímu řádu – ustanovení hrobníka pro poříčanský hřbitov.

Hlasováno:  PRO 8 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 15/11/2016:  Zastupitelstvo obce schvaluje Dodatek č. 1 

ke hřbitovnímu řádu dle předloženého návrhu.

Usnesení č. 15 bylo schváleno

Bod 16 – Žádost o opravu komunikace – ul. J. Hroudy

Starostka obce předložila zastupitelstvu obce Žádost o opravu 

komunikace ul. J. Hroudy. Příprava rekonstrukce je zařazena do 

rozpočtu pro r. 2017.

Hlasováno:  PRO 8 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 16/11/2016:  Zastupitelstvo obce schvaluje zahrnutí 

nákladů na vypracování  projektu rekonstrukce místních komunikací 

Jana Hroudy, Na Úhoru, Nad Váhou, Větrná a Za Vrcholem do 

rozpočtu na r. 2017.

Usnesení č. 16 bylo schváleno

Bod 17 – Strategický plán – aktualizace

Bod byl odložen na příští zasedání zastupitelstva obce.

Bod 18 – Darovací smlouva na pozemky v  ul. Hořanská – pí. 

Pospíšilová

Starostka obce předložila zastupitelstvu obce darovací smlouvu mezi 

paní Marií Pospíšilovou a Obcí Poříčany.

Hlasováno:  PRO 8 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 17/11/2016:  Zastupitelstvo obce schvaluje darovací 

smlouvu mezi paní Marií Pospíšilovou a Obcí Poříčany na pozemky 

parc. č. 400/27, 28 a 29, které budou oddělené z  pozemku parc. č. 

400/4 geometrickým plánem č. 818-179/2016, ze dne 22.11.2016.

Usnesení č. 17 bylo schváleno

Bod 19 – Věcné břemeno – Obec x p. Turecký x RWE

Starostka obce předložila zastupitelstvu obce ke schválení Smlouvu o 

zřízení věcného břemene.

Hlasováno :  PRO 7 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 1 (D.Nádeník)

Usnesení č. 19/11/2016:  Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o 

zřízení věcného břemene s  p. Adamem Tureckým a spol. GasNet s.r.o. 

na umístění přípojky plynu pro parc. č. 427/2 na obecních pozemcích 

parc. č. 874/1 a 874/3.

Usnesení č. 18 bylo schváleno

Bod 20 – Věcné břemeno – kanalizační přípojka v  ul. Jar. Kouly

Starostka obce předložila zastupitelstvu obce žádost o uložení 

kanalizační přípojky pro p.č. 752/82 v  ul. Jar. Kouly v  obecním 

pozemku parc. č. 752/77.

PRO 7 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 1 (D. Nádeník)

Usnesení č. 20/11/2016: Zastupitelstvo obce souhlasí s  uložením 

kanalizační přípojky pro parc. č. 752/82 v  ul. Jar. Kouly v  obecním 

pozemku parc. č. 752/77.  Smlouva o zřízení  věcného břemene  bude 

uzavřena na základě skutečného provedení přípojky.

Usnesení č. 19 bylo schváleno

Bod 21 – Pravidla pro poskytování dotací spolkům – 2017

Starostka obce předložila zastupitelstvu obce návrh pravidel pro 

poskytování dotací na sportovní, kulturní a spolkovou činnost.

PRO 8 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 21/11/2016:  Zastupitelstvo obce schvaluje pravidla pro 

poskytování dotací na sportovní, kulturní a spolkovou činnost pro r. 

2017.

Usnesení č. 20 bylo schváleno

Bod 22 – Řešení majetkoprávních vztahů – Farnost Český Brod

Starostka obce informuje zastupitelstvo obce o majetkoprávním 

vyrovnání s  církvemi.

PRO 8 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 22/11/2016:  Zastupitelstvo obce bere na vědomí 

navrácení majetku Farnosti Český Brod dle zákona č. 428/2012 Sb.,  o 

majetkovém vyrovnání s  církvemi a schvaluje projednání možnosti 

získat pozemky  v  areálu ZŠ a MŠ Poříčany a u koupaliště do 

vlastnictví obce. 

Usnesení č. 21 bylo schváleno

Bod 23 – Dopravně-bezpečnostní opatření na silnici II/330

Zastupitelstvo obce řešilo otázku bezpečnostních opatření na silnici 

II/330. Starostka informovala o přípravě projektu úpravy křižovatky 

Českobrodská x V  Průhonu, který zajišťuje Krajská správa a údržba 

silnic. Zastupitelstvo obce navrhuje zjistit možnost instalace semaforů 

pro chodce na křižovatku u viaduktu a u hostince U Hroudů včetně 

cenových nabídek a přiklání se k  termínu realizace bezpečnostních 

opatření co v  nejkratším termínu.

Bod 24

D. Nádeník se dotázal, zda obec má přehled o sociálně slabších 

občanech a jejich potřebách. Obec nemá ustanovenu sociální komisi, 

případné potřeby občanů jsou řešeny individuálně.
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dovolte mi, abych využil škole věnovanou dvoustránku posledního Posla v  tomto roce      
a všechny vás pozdravil a popřál vám veselé Vánoce a vše nejlepší do nového roku.
Rok utekl jako voda a je čas bilancování. Rok 2016 do školství přinesl mnohé novinky, 
především v  oblasti vzdělávání dětí vyžadujících zvýšenou podporu. Chtěl bych 
poděkovat svým spolupracovnicím, které nové postupy zvládají a stále se v nich 
zdokonalují. Tento rok navštěvuje naši školu 265 dětí ve 13 třídách. Nárůst počtu dětí ve 
škole a zaplnění všech prostor v  budově znamená, že jsme si blíž, a to nejen fyzicky.  
Našim cílem je vytvořit prostředí, ve kterém se všichni budou cítit dobře, žáci i učitelé. Tato 
práce je bohužel navenek neviditelná, ale jak se dočtete v  článcích výchovné poradkyně a 
preventistky sociálně patologických jevů,  je tato práce soustavná a vždy dlouhodobá. 
Do nového roku 2017 nám všem přeji dobrou a klidnou spolupráci, aby se nám učitelům, ve 
spolupráci s  vámi rodiči, dařilo vždy postupovat dle hesla: „Vše ve prospěch dítěte.“ 
                                                                                                            Ing. Václav Pěnkava

Vážení rodiče a přátelé poříčanské školy,

Informace pro rodiče, jak postupovat, 
když vnímáte, že má dítě nějaké starosti se 
školou.
Milí rodiče, tento článek píšeme, protože 
chceme, aby se v ZŠ Poříčany každé dítě 
cítilo dobře, bezpečně a příjemně, aby mohlo 
rozvíjet svůj potenciál a budovat dobré 
vztahy s lidmi kolem sebe a rozvíjet přátelství 
s  vrstevníky. Občas se stane, že kamarádství 
s druhým neprobíhá dle představ dítěte, 
anebo dítě nemůže najít dobrého kamaráda či 
kamarádku. 
Jak postupovat ve chvíli, kdy domů chodí dítě 
smutné a sděluje vám například to, že se         
s  ním ve třídě nikdo nebaví? Máte možnost 
setkat se v  rámci konzultačních hodin s třídní 
učitelkou či učitelem, probrat s nimi daný 
problém a informovat se, jak dotyčný kolega 
či kolegyně postavení dítěte ve třídním 
kolektivu vnímá.
Na naší škole pracuje poradenské středisko ve 
složení Mgr. Hana Žáčková, ml. – externí 
psycholožka z PPP Českého Brodu, Mgr. 
Irena Skřivánková - metodička primární 
prevence sociálně patologických jevů a Mgr. 
Zuzana Sedláčková, výchovná poradkyně a 
školní speciální pedagog. Každá z  kolegyň je 
ochotná se vám a vašim dětem věnovat. 
Pracujeme se třídami, aby v  nich bylo dobré 
klima a aby děti rády chodily do školy. Každý 
týden probíhá několik rozhovorů v  rámci 
posilování dobrých a zdravých mezilidských 
vztahů ve třídách. Poradenské středisko 
poskytuje i krizovou intervenci. Žáci mohou 
využívat osobních setkání, schránky důvěry   
v  přízemí školy či elektronické schránky 
důvěry, kde mohou vyjádřit svá trápení. 
Společně hledáme cestu, jak problémy 
vyřešit a jak překonat obtíže. Poradenské 
středisko je k dispozici také rodičům, 
konzultaci si lze domluvit přes mail či po 
telefonické dohodě. Kontakty najdete na 
webových stránkách školy.
Přejeme vám klidné měsíce nového roku 
2017 a těšíme se na vzájemnou spolupráci. 
             Mgr. Zuzana Sedláčková
          Výchovný poradce a speciální pedagog 
                             
 Primární prevence na základní škole
Primární prevence na naší škole se věnuje 
budování vztahů mezi dětmi, vytváření 
bezpečného prostředí, je zaměřena na 
podporu osobnostního rozvoje (posilování 
sebejistoty, zvládání konfliktních situací, 

práce s emocemi, efektivní komunikace, 
schopnost čelit sociálnímu tlaku). Pozornost 
si také zaslouží problematika užívání 
návykových látek (legální i nelegální 
návykové látky,  jejich účinky a rizika). 
V letošním školním roce se nám podařilo 
získat finance z  dotačního programu 
Krajského úřadu Středočeského kraje. 
Realizací primární prevence byla pověřena 
občansky prospěšná společnost „Prostor 
plus“ se sídlem v  Kolíně. Do programů byli 
zapojeni žáci čtvrtých a šestých tříd, páté, 
sedmé a osmé třídy – to znamená 132 žáků. 
Programy byly rozčleněny na jednorázové – 
po 2 hodinách a dlouhodobé – 3 bloky po 2 
hodinách. Žáci také navštívili nízkoprahové 
centrum „Kolárka“ a K-centrum v  Kolíně. 
Lektoři se snažili předat cílové skupině 
takové znalosti, dovednosti a postoje 
podporující zdravý životní styl, které dokáže 
uplatnit ve svém chování nejen v době 
realizace programu, ale i v budoucnosti.  
Potěšující byly kladné ohlasy ze strany žáků. 
Vnímali pozitivně přínos programů pro 
zlepšení třídního klimatu, pro rozvoj vztahů a 
spolupráce v  kolektivu. Pedagogové ocenili 
spolupráci s  lektory a možnost diskutovat o 
problémech ve třídě a jejich možném řešení. 
Finance z dotačního programu byly efektivně 
využity ve prospěch dětí a primární prevence 
díky nim získala nový a zajímavější rozměr.
                                  Mgr. Irena Skřivánková
         Preventista sociálně patologických jevů 

    Dny pro záchranu života v Poříčanech

Žáci základní školy T.G. Masaryka            
v Poříčanech absolvovali vzdělávací 
program první pomoci pod vedením 
profesionálních záchranářů ze vzdělávací 
společnosti Zdravotníci s.r.o. 
„Škola hrou je přesně to, co nás baví a děti 
mot ivuje  k  poz i t ivn ímu př í s tupu  k 
poskytování první pomoci,“ říká Josef 
Odehnal, profesionální záchranář a lektor 
kurzů pro děti i dospělé. „Naším hlavním 
cí lem je  zbavi t  veřejnost  s t rachu z  
poskytování první pomoci. Dokázat, že 
pomoci zvládne opravdu každý včetně dětí. 
Skutečně se nám již několikrát stalo, že po 
absolvování našeho kurzu dokázaly děti 
přivolat pomoc někomu blízkému a zachránit 
to nejcennější - lidský život.“
„Při záchraně lidského života často rozhodují 

sekundy. Proto je nezbytné, aby si základní 
znalosti první pomoci osvojili již žáci 
základních škol. Kde jinde se naučit první 
pomoc, než právě ve škole? Jsme moc rádi, že 
vedení školy si uvědomuje důležitost těchto 
znalostí a realizací dává svým žákům skvělý 
základ do dalšího života. Za to patří vedení 
školy velké poděkování.“ dodává Josef 
Odehnal.
Interaktivní program byl rozdělen do 
teoretické a praktické části. Jednotlivé třídy 
postupně po dvou hodinách absolvovaly 
teoretickou část v  učebně a praktickou část 
ve vestibulu školy. Program obsahoval           
i prohlídku sanitního vozu přímo ve škole, 
kde si žáci mohli prohlédnout a vyzkoušet 
záchranářské vybavení, nosítka a mnoho 
dalších pomůcek, které záchranáři používají 
ke své každodenní práci.
Během programu ošetřovali žáci různá 
poranění, jako například rány, otevřenou 
zlomeninu, stavěli tepenné krvácení, 
prováděli nácvik neodkladné resuscitace, 
učili se protišoková opatření a komunikovali 
se  simulovaným dispečinkem záchranné 
služby. Nechyběla ani bezpečnost a prevence 
úrazů. Závěrem programu prošli netradiční 
závěrečnou zkouškou, formou reálně 
namaskovaných poranění, které museli žáci 
sami ošetřit. Vzhledem k  tomu, že všichni 
byli moc šikovní, obdrželi na závěr i diplom 
Mladý záchranář.
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Nejhezčí dárek je vlastnoručně vyrobený.
Touto pravdou jsme se řídili, při plánování na 
letošní školní rok a nahradili jsme jarmark, 
kde děti výrobky prodávaly, za dílničky, kde 
děti vyráběly vánoční dárky pro své nejbližší.
Pod odborným vedením našich šikovných 
učitelek Pavlíny Kopečkové, Jarmily 
Horové, Evy Fišerové, Jany Fundové, Ireny 
Skřivánkové a Míši Karcolové vytvářely děti 
nádherné andílky všech velikostí, vánoční 
stromečky, šperky a mnoho dalších výrobků.
O úspěchu akce svědčí skutečnost, že 
všechen připravený materiál byl zpracován, 
veškeré občerstvení snědeno a spousty 
šťastných dětí pyšných na své výrobky.
My učitelé doufáme, že stejnou radost 
přinesou obdarovaným. 

I letos nás navštívil Mikuláš.
Nezapomněl s sebou vzít anděly ani čerty. 
Posledně jmenované, ale bral zbytečně, 
protože do pekla si neodnesli nikoho. Tedy -  
ne že by si o to některé děti nekoledovaly, ale 
my jsme jim žádné dítě nedali. Vždyť jsou 
naše.

Adventní návštěva na zámku Žleby
6. prosince vyrazili prvňáci na adventní 
prohlídku zámku Žleby. Bylo po mikulášské 
nadílce, zmizel děs z  toho, co je čeká od 
čertů, a tak se všichni těšili na výlet. Počasí se 
tvářilo, že ví, že nastala zima – mrzlo, takže 
čepice, šály a rukavice přišly vhod. Zámek 
Žleby vypadal, že zrovna vyskočil z  nějaké 
pěkné pohádky. Z  dálky byly vidět jeho věže, 
hradební zdi, schodiště vedlo rovnou na 
nádvoří s  kašnou. Paní průvodkyně prvňáčky 

čekala a hned je pozvala na návštěvu zámku. 
Čekala je nelehká cesta. Projít zámek, 
všechno dobře prohlédnout, spočítat schody, 
uhodnout, co patří do pohádky, co nepatří do 
zámecké jídelny, podle vůně poznat koření do 
vánočního cukroví,…. A za každý splněný 
úkol přibyl jeden stříbrný oříšek do plátěného 
pytlíčku. Po cestě jsne se ještě dozvěděli, co 
dělala Lucie, Perchta, jak vypadaly Vánoce 
dříve. Největší překvapení děti čekalo v  
zámecké kuchyni. Za písničku se jim ukázala 
Perchta a paní kuchařka jim vyměnila oříšky 
za cukroví, které všem moc chutnalo. 
Celý výlet byl pěkný, dětem se líbil a nejlepší 
na tom všem byla pochvala od paní 
průvodkyně za pěkné chování. Všichni byli 
spokojení a už se těší na nějaký další výlet.

  Pavlína Kopečková, Irena Skřivánková

Adventní koncert v poříčanském 
kostele.
Dne 10. prosince proběhl již šestý adventní 
koncert pořádaný poříčanskou školou pro 
širokou veřejnost. Na koncertu vystoupil 
pěvecký kroužek žáků nižších ročníků a 
pěvecký sbor učitelů, zaměstnanců, starších 
žáků a hostů.  Pod vedením Zuzany 
Sedláčkové (piano, flétna), za doprovodu 
Karolíny Cháberové (housle) a Zuzany 
Vaníčkové zaznělo čtyřiadvacet písní. 
Vystoupení bylo velmi povedené, obecenstvo 
si vyžádalo tři přídavky. 

Prvňáci v  divadle.
Ve středu 12. 10. poprvé vycestovaly obě 
první třídy společně na pohádku „Ježibaby z  
Babína“ do Hálkova divadla v  Nymburce. 
Všichni se těšili nejen na pohádku, ale také na 
cestu vláčkem motoráčkem. Pro mnohé to byl 
zážitek nevídaný, protože cestovali buď 
autem nebo vlakem do Prahy či Kolína. Děti 
zvládly v  pořádku nastoupit, ve vlaku se 
chovaly vzorně a hlavně v  něm vůbec nic 
nezapomněly. Dokonce ani deštníky, protože 
počasí předvedlo svoji nevlídnou podzimní 
tvář. Do divadla jsme dorazili s lehkým 
zpožděním, ale to nevadilo. Herci na nás 
počkali a pohádka mohla začít. Dětem se 
líbila, dávaly pozor, nezapomněly poradit 
hlavnímu hrdinovi, aby nic nespletl. Na závěr 
všichni poděkovali potleskem. A protože do 
odjezdu vlaku zbývalo dost času, zastavili 
jsme se za odměnu v  cukrárně na dobrůtce.
Výlet se vydařil, děti se chovaly opravdu 
pěkně, drobné potíže jsme vyřešili na místě. 
Škoda, že hodně pršelo. Budeme si teď přát, 
aby nikdo nedostal rýmu nebo kašel. Už se 
těšíme na další výlet.
                 Pavlína Kopečková, Irena Skřivánková

Co jste hasiči, co jste dělali…?

Poříčanští hasiči na podzim rozhodně 
nazaháleli. V  sobotu 5. listopadu 
proběhlo taktické cvičení zásahových 
jednotek. Zúčastnilo se 8 družstev ze 7 
obcí, domácí postavili družstva dvě. 
Vítězem se stala Nová Ves, která jen 
velmi těsně překonala partu z  Klučova. 

O čtrnáct dní později následovala 
zabijačka a 3. prosince Mikulášská... 
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Jak si vede SK Poříčany
Podzimní část sezóny 2016/2017 byla 
pro naše mužstva dospělých mimořádně 
úspěšná.
Áčko po zaváhání v začátku sezóny a 
seznámení se s krajským přeborem 
nabralo směr do vyšších pater tabulky. 
Když pomineme jasně první Brandýs, tak 
od druhého místa je možné vše. Kdyby 
nám před pár lety někdo řekl, že budeme 
hrát v Poříčanech krajský přebor, tak 
bude minimálně za blázna. Dnes k nám 
jezdí okresní města, jako jsou Beroun, 
Slaný nebo Rakovník. A  my tato města 
dokážeme porážet. Co k tomu ještě 
dodat? Pohled na tabulku krajského 
přeboru mluví za vše. Jako nováček jsme 
na 5. místě s 28 body, jenom o skóre za 
Tuchlovicemi a Vykání.
Více ve shrnutí podzimu napsal Václav 
Kupr.
Béčko je konečně po dlouhé době v 
tabulce tam, kde bylo zvykem. Na 
výborném třetím místě s 25 body o skóre 
za Tatcemi, které jsme doma v derby 
porazili 5:1. Je znát, že začala fungovat 
spolupráce mezi áčkem a béčkem, kdy se 
hráči z áčka jdou rádi proběhnout za 
béčko, a to přináší body. Samozřejmě je 
potřeba pochválit přístup kluků z béčka a 
hlavně trenérů Urbana a Nováka, kteří 
tuto partu drží pohromadě.
Žáci v této sezóně hrají soutěž v systému 
7+1. Bohužel pro nedostatek hráčů 
musíme vzít za vděk i tuto soutěž. Nové 
pravidlo o zrušení střídavých startů         
a hostování dopadlo na více klubů. Kluci 
jsou v tabulce zatím na pátém místě. 
Starší přípravka je v tabulce čtvrtá           
a mladší přípravka desátá.
                                               Jaroslav Hampl

Fotbalové zdary a nezdary 
Máme za sebou polovinu soutěžního 
ročníku 2016/2017, kde naše A mužstvo 
jako nováček působí v  nejvyšší krajské 
soutěži. Už samotný postup do této 
soutěže se zapsal do historie poříčanské 
kopané. Naším cílem bylo stabilizovat 
mužstvo a připravit ho na těžké zápasy v  
této soutěži. Vzhledem ke změnám ve 
fotbalových předpisech, především 
zrušení hostování, jsme na toto museli 
reagovat .  Museli  jsme vynaložit 
jednorázově finanční částku v  řádu 
statisíců a všechny hráče, kteří u nás 
doposud byli na hostování, koupit dle 
přestupových tabulek fotbalové asociace. 
Tento nelehký úkol na sebe vzal náš 
generální sponzor Ing. Zdeněk Pačes.  
Díky této finanční podpoře jsme se mohli 
začít připravovat s  kádrem mužstva, kde 
už všichni hráči byli zaregistrováni jako 
poříčanští. 
Začátek přípravy nám výsledkově 
nezačal vůbec dobře. Předváděli jsme 
střídavé výkony i po herní stránce. Že 
soutěž, Krajský přebor, nebude vůbec 
jednoduchá, jsme poznali už v  prvním 
kole, kdy jsme ve Slaném prohráli 4:0. 
Poté jsme doma s  týmem Poříčí nad 
Sázavou uhráli remízu a zvítězili na 
penalty. Ale následně nás čekal další 
těžký soupeř nabitý ligovými hráči, 
Zbuzany, kde jsme opět dostali příděl. 
Naštěstí po úvodních nepřesvědčivých 
výsledcích se naše hra začala zlepšovat a 
t ím př iš lo  i  z lepšení  bodové.  V  
posledních čtyřech kolech jsme dokázali 
zvítězit a se ziskem 28 bodů přezimujeme 
na 5 místě tabulky. Toto tabulkové 
postavení a především bodový zisk jsme 
před sezónou vůbec nečekali. Náš 

střízlivý odhad se pohyboval na hranici 20 
bodů s  umístěním do osmého místa.  
Myslíme, že naši fanoušci zhlédli krásné 
zápasy, především infarktové  derby ve 
Vykáni a poslední kolo - opět derby - se 
Semicemi .  Ve  Vykáni  j sme přes 
oboustranné otáčení výsledků nakonec 
dokázali zvítězit na pokutové kopy a v  
domácím zápase se Semicemi jsme 
předvedli jednoznačně nejlepší výkon 
podzimu. 
Bohužel nebylo jen všechno perfektní, 
největší zklamání asi zavládlo po tom, co 
n á m  b y l a  z a m í t n u t a  d o t a c e  n a 
rekonstrukci kabin. Všichni jsme se těšili, 
že jarní část už budeme začínat v  nových 
prostorech. Příznivci, kteří s  námi jezdí 
na venkovní zápasy, potvrdí, že máme v  
této soutěži jednoznačně nejhorší zázemí. 
V dnešní době už nestačí, aby se 
domluvilo 20 lidí a o víkendech si 
postavili nové kabiny. Proto je nutné 
využít každou možnost získat peníze       
z  dotačních titulů. Je potřeba, aby si 
všichni uvědomili, že sportovní prostory 
nestavíme pouze pro sebe,  ale i pro celou 
poříčanskou veřejnost. Je tady sportovní 
hřiště, kam chodí sportovat děti, mládež   
i ostatní občané Poříčan, a kdyby se         
k  tomu povedlo vybudovat zázemí          
v  podobě kabiny a sprch, tak je to něco, 
co už tady zůstane. Stále věříme, že se 
nám to v  budoucnu povede. Musíme 
poděkovat zastupitelstvu obce, které nám 
přisl íbi lo f inanční prostředky na 
spolufinancování projektu.  Zkusíme to 
znovu  a doufáme, že napřesrok to klapne. 
Děkujeme za podporu našim fanouškům 
o ostatním příznivcům, kteří za námi stojí 
nejen když se daří, ale i když se nám úplně 
nevede.  
                                                Václav Kupr

Fotbal a život v Poříčanech bohužel přináší i smutné události. 
V listopadu zemřel člen našeho klubu a doslova skalní fanoušek pan Jiří Kalina. 
Jménem SK Poříčany bychom rádi vyjádřili rodině i blízkým upřímnou 
soustrast. Vzpomínka jeho památce.
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Vítězné posvícenské koláčky paní Dity Hybnerové
cca 30 kusů i více 
Zlaté, voňavé, křehké a v ústech se rozplývající jsou máslové 
posvícenské koláčky. Základem je poctivé těsto s patřičným množstvím 
tuku a žloutků, aromatický rum udělá také své. Doba kynutí se nesmí 
podcenit. Pravda, koláčky jsou to pracné, je třeba se vyzbrojit trpělivostí, 
avšak výsledek je fantastický.
kvásek
250 ml mléka, 80 g cukru, 20 g vanilkového cukru, 2 lžíce hladké 
mouky, 30 g droždí
těsto
250 g polohrubé mouky, 250 g hladké mouky, lžička soli, 100 ml másla, 
100 ml oleje, 1 celé vejce, 4 žloutky, kůra z jednoho citronu, 2 lžíce 
rumu
náplně
tvarohová náplň, 500 g tvarohu, 2 žloutky,kůra z půlky citronu, 20 g 
vanilkového cukru, krupicový cukr podle chuti
povidlová náplň
500 g švestkových nebo jablkových povidel, 2 lžíce rumu
drobenka
50 g másla, 120 g krupicového cukru, 100 g mouky

loupané mandle na ozdobu, vejce na potření koláčků
Do vlažného mléka rozdrobíme droždí a zamícháme spolu s  cukrem 
a moukou. Necháme vyběhnout. 
Do kvásku přidáme všechny ingredience do těsta – obě mouky, sůl, 
rozpuštěné (ne horké!) máslo, olej, žloutky, kůru z citronu a rum. 
Vypracujeme těsto, je třeba být trpělivý a vydržet, dá to práci. Ruční 
hnětení můžeme přenechat i  robotům. Pokud se těsto dlouho lepí      
a nejde vypracovat, přidáme trošku mouky. Hotové by mělo být 
hladké a nelepit se. Poté dáme na teplé (ne horké) místo kynout. Těsto 
kyne dvě hodiny. Během kynutí jej dvakrát promísíme. Během kynutí 
připravíme tvarohovou a povidlovou náplň do koláčků. Výše 
uvedené suroviny spolu vymícháme. Drobenku připravíme mísením 
poloměkkého másla s  cukrem a moukou. Vykynuté těsto rozdělíme 
na požadovaný počet kusů. Z  každého kousku vytvarujeme kolečko, 
do kterého vložíme lžičku tvarohu a zavineme (jako měšec), 
položíme na vymazaný plech, koláček lehce zmáčkneme a do důlku 
klademe povidlovou náplň. Koláčky zdobíme drobenkou nebo 
půlkami mandlí. Před pečením potřeme koláčky rozšlehaným 
vejcem. Pečeme ve středně vyhřáté troubě dozlatova.

Pivní bábovka paní Jany Dvořákové z Klučova
V  plechové misce rozpustíme 200 g másla, 150 g 70% čokolády, 185 ml 
černého piva, 1 lžičku instantní kávy, rozinky nebo pokrájené kandované 
ovoce – nevařit!
V  mističce rozmícháme vanilkový cukr s  2 vejci a 185 ml zakysané 
smetany, pak vmícháme do pivní směsi. 
Přidáme  185 g  třtinového cukru a 200 g cukru krupice (může být méně, 
dle chuti). 
Odvážíme 250 g hladké mouky a smícháme s  1 lžičkou jedlé sody a      
½ lžičkou soli. 
Smícháme s tekutou směsí až vznikne řidší těsto, které vlijeme do 
vymazané a vysypané formy.
Pečeme při 180°C asi 1 hodinu. Špejlí zkontrolujeme, zda je bábovka 
upečená. Necháme chladnout ve formě asi 20 minut a teprve poté 
vyklopíme.
Vychladlou bábovku můžete pocukrovat nebo přelít polevou z  čokolády 
rozpuštěné se stejným množstvím másla.

Koláč na plech paní Jany Marešové 
Těsto: 25 dkg hladké mouky, 11 dkg polohrubé 
mouky, 3,5 lžíce rozpuštěného sádla, 1 vejce, 
1/4 kostky droždí, 1/4 l mléka vlažného, 3/4 
hrsti cukru, 1/4 lžičky sole - smíchat, kynout, po 
vykynutí vytvarovat na dva plechy.  
náplň: tvaroh, cukr, puding. prášek, vanilkový 
cukr - vše umíchat a rozetřít na těsto  
Na náplň potřít nejlépe meruňkovou 
marmeládou a posypat sekanými oříšky  
Peče se v předehřáté troubě dozlatova.  

podle tradiční receptury

pět druhů cukroví dle výběru 
149,- Kč / kg

níč ho o n cá uv k j re od vo ír  P 
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Koutek pro nejmenší . .

.  .  .  .  .  .  .  

.
najděte 12 rozdílů

Aleš Kadeřábek
vytvořte si kapříka
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